
 
 

REFERAT NR. 2, 2023 - MILJØOVERVÅKINGSUTVALGET 
TID / STED: 09.03.2023, KL. 12:00— 13:30 / TEAMS 

Til stede:  Forfall: 
Knut Bjørnskau, Nordre Follo (leder) Heidi Neilson, Oslo Havn 
Anita Borge, vannområde PURA Estrella Fernandez, Viken fylkeskommune 
Toril Giske, Oslo (VAV) (referent) Line Kristin Haug, sekretær, Oslo (VAV) 
Hilde Johansen, VEAS Eli Marie Fuglestein, Oslo Havn 
Ingvild Tandberg, vannområde Indre Oslo Vest Gro Angeltveit, Bærum 
André Staalstrøm, NIVA Justyna Danuta Krajczyk Blikset, 

Vannområde Oslo 
Carla de Jong, Asker  
Stein Fredriksen, UiO  
Håvard Hornnæs, Statsforvalteren  
  
  
  
  
  

 
Saknr.  Ansvar og frist 

1.  Godkjenning av referat og dagsorden 
Innspill fra Anita Borge vurderes tatt inn i referatene. 

Line 

2.  Status for fjorden ved NIVA 
Rapporten er godkjent og blir sendt over snarlig.  
Toktrapport februar 2023 ble presentert. Fikk gjennomført tokt på 
tross av is 6.3. Ikke fått tatt Bærumsbassenget eller Bunnefjorden. 
Ekstra vannprøver i Drøbaksundet. Planteplankton oppblomstring 
startet. Fremdeles ikke tegn til dypvannsfornyelse i Bunnefjorden. Men 
forholdene ligger til rette. Dyreplankton tatt i februar. Siktdyp dårligst i 
Lysakerfjorden i februar, Håøya nå i mars pga. planteplankton. 
Våroppblomstringen er i gang. Effekt på liv under isen; kan forårsake 
fiskedød og påvirke dyreplankton pga. oksygenfattig bunnvann 
kommer til overflaten. Dypvannsutslippet fra NFR påvirker dypvannet i 
Bunnefjorden positivt, men må se det over flere år.  
Prosjekt for Hafslund i havna. Tatt ekstra vannprøver.  
 
 
 

André 

3.  Statsforvalterens føringer i søknad om ny utslippstillatelse/ Varsel om 
pålegg om tiltaksorientert resipientovervåking for avløpsanlegg - 
Horten kommune 
Fagrådet ønsker en avklaring fra SF hvorvidt man skal bruke midler på 
overvåking etter mal eller om det modellarbeidet og overvåkingen til 
Fagrådet kan dekke kravene. Det er ønskelig med et møte med begge 
avdelingene hos SF.  
 
 

 



 
 

4.  Dialogmøte om regionalt samarbeid avløp og Oslofjorden, 8. mars 
Knut, Ingvil og Justyna deltok. Møtte representanter fra Fagrådet for 
ytre Oslofjord. Signaliserte at politikerne på banen. Må få løftet det for 
å få økonomi og fokus på tiltak.  
Mye fokus på samarbeid – både utfordringer og muligheter. Hvordan 
samordne ulike søknadstidspunkt for nye utslippstillatelser og har 
markedet kapasitet til alt som skal gjøres? 
Vi må snakke mer med Fagrådet for Ytre fjord. Oppnådd kontakt i 
møtet 8. mars. De har mye å lære av oss.  
Snakket også med Norsk Vann og det er viktig at vi også deltar på deres 
arenaer.  
 

 

5.  Miljødirektoratets modellprosjekt 
Kari B. Thingnes sendte svar til Mdir 8.3. E-posten er videresendt 
utvalget samme dag. I møte 10.2 ga Fagrådet tilbakemelding på at man 
ønsker en ryddig prosess anskaffelsesmessig, samt at man går bredt ut i 
markedet. Fagrådet har god erfaring med andre miljøer enn NIVA. Det 
er sendt en bekymringsmelding på forprosjektet fra DHI og COWI.  
Fagrådet ønsker videre samarbeid om modellering. Brattli og Thingnes 
har snakket sammen 9.3. 
Fagrådet trenger en avklaring om vi kan bruke midler på videre 
modellering eller om vi bør prioritere overvåking i prosjekt 
utslippstillatelser.  
 

 

6.  Status Fagrådsprosjekt - innhold utslippstillatelse 
Fagrådet trenger en avklaring om vi kan bruke midler på videre 
modellering eller om vi bør prioritere overvåking i prosjekt 
utslippstillatelser.  
Skal ut med anskaffelse av overvåkingsprogram. Ønsker avklarende 
møte med SF. Toril arbeider med et grunnlag.  
Prosjektet jobber med datainnsamling i forhold til ledningsnett og 
overløp. Kristin oppsummerer funnene.  
 

Toril 

7.  Ferrybox 2023 
Se sakspapirer for nytt kontraktutkast for 2023 (vurdere tilbudet). Må 
forutsette at NIVA benytter data fra Ferrybox underveis i den pågående 
overvåkningen, f.eks. ved toktrapporter. Vi ønsker også tilgang til 
satelittdataene. Mer langsiktig avtale, ikke år for år. Inkludert punkter 
mtp. Prisjustering og KPI.  
 

Line 

8.  Eventuelt  
- Mdir har sendt ut føring for finansiering av båtseptikkmottak. 

Nå må man enten innføre egenbetaling eller at kommunene 
selv må finansiere dette. Tidligere kunne dette tas over 
avfallsgebyret. PURA har sendt inn innspill til Mdir. Håvard har 
tatt dette opp i Oslofjordsekretariatet. SF må bare utøve det 
Mdir har satt.  

- Lite bruk av eksisterende stasjoner i Bærum. Asker og Bærum 
ønsker som Oslo å innføre forbud først når tømmestasjoner er 
etablerte.  

 



 
 

- Ingen myndighet som håndhever forbudet.  
- Ombygging kreves.  
- Neste møte 30.05 kl. 10-12. Helst fysisk. 10-12 med servering 
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